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لااقلاولويتهاياقتصاديراتشخيصدهيد!
در ضيافت افطاري رئيس جمهور با فعالان اقتصادي افراد زيادي سخن 
گفته اند كه همگي به نوعي ارادت خود را پيشتر ها به دولت اثبات كرده اند 
اما از تعارفات معمول و گزارشات رياست جمهوري كه بگذريم جانمايه 
اصلي اظهارات رؤساي تش��كل هاي مختلف موسوم به بخش خصوصي 
يك حكايت بود. هر چند رسم معمول بر اين است كه تشكل ها در راستاي 
منافع بخش هاي زيرمجموعه شان از دولت طلب كار خاصي براي اجرا 
كنند اما در سال س��وم و پاياني دولت تقريباً همه افراد شاخص در اين 
نشست خواستار برنامه اي عملي از دولت بودند، يعني به رغم گذشت اين 
س��ال ها از عمر دولت يازدهم در حالي كه انتظار مي رفت در اين مراسم 
فعالان بخش خصوصي به انحراف��ات برنامه هاي اجرايي دولت نقد وارد 
كرده و از رئيس دولت بخواهند مسير رفته را اصلاح كند، بعد از سه سال 
و اندي از عمر دولت همچنان از رئيس جمهوري خواستار ارائه برنامه اي 

اجرايي بودند كه در آن اولويت هاي اقتصاد ذكر شده باشد!
در واقع فعالان اقتصادي از دولت ديكته اي نديده بودند كه از آن غلط 
بگيرند و انتظار اصلاح آن را داشته باش��ند. كارنامه دولت به خصوص 
براي فعالان بخش خصوصي كارنامه سفيد و عاري از برنامه بوده است، 
به عنوان مثال جلال پور رئيس ات��اق بازرگاني ايران درباره ديدارش با 
رئيس جمهور و در تلگرام خود مي نويسد: »كاهش تورم شرط لازم براي 
برداشتن قدم هاي اصلاحي بعدي است. اكنون اما زمان آن رسيده كه 
اولويت هاي اصلاحات اقتصادي براي به دست آوردن رشد اقتصادي بالا، 

ايجاد اشتغال و كاهش فقر مشخص شود.«
اين خواسته بحق اين نماينده بخش خصوصي شايد براي كساني كه از 
فضاي اقتصادي كشور بي خبر باشند بيشتر شبيه طنز باشد و اين طور 
برداشت ش��ود كه رئيس پارلمان بخش خصوصي در سال آخر دولت 
يازدهم از رئيس جمهور خواس��ته اس��ت تا تغييرات اقتصادي را براي 
دولت بعدي اولويت بندي و تبيين كند! اما اين اظهارنظر نشانه اي تلخ از 
بي برنامگي دولتي است كه حتي اولويت هاي اقتصادي را هم تشخيص 
نداده يا براي بخش خصوصي تبيين نكرده اس��ت.  همچنين كوروش 
پرويزيان، رئيس كانون بانك ها و مؤسسات اعتباري خصوصي و مدير 
عامل بانك پارسيان در اظهارنظري مشابه در اين باره مي گويد: »الان 
شرايط براي فعاليت بخش خصوصي بيش از گذشته فراهم شده است 
و اميدواريم با سياست هاي تكميلي در راستاي رونق بخش خصوصي 
و شبكه بانكي كشور عمل ش��ود.« ايش��ان نيز برجام را كافي و جامع 
ندانسته و از خورشيد برجام بخاري نديده اند، بنابراين پيشنهاد كرده 
است سياست هاي تكميلي را دولت تدوين كند. آيا اين روند به مصلحت 
اقتصاد و حتي دولت يازدهم است كه حتي حاميان بخش خصوصي آن 
در سال سوم چنين انتظاري از دولت داشته باشند؟ دولتي كه قرار بود 

در حوزه اقتصاد ژنرال ها امورات را بسامان كنند.

  قطع سهميه سوخت ناوگان ديزلي فاقد بيمه شخص ثالث از ۱۹ تير  
  كاهش سود تسهيلات از اول مرداد

  تجارت خارجي ايران به ۱۹/5 ميليارد دلار نزديك شد
  احداث ساختمان هاي ۱۲ طبقه و بيشتر در تهران ممنوع شد

  فرمانده ي��گان حفاظت جنگل ه��ا: خلأهاي قانوني ب��راي امنيت 
جنگل بانان و محيط بانان

طیبخشنامهایبهبانکها  قيمت طلا به هزار و 3۲6 دلار رسيد

گزارش حقوق مديران بانكی به بانک مرکزی الزامي شد

 مهران ابراهیمیان 

كدامشركتركوردبيشترينپاداشپرداختي
بههيئتمديرهراشكست؟

پاداشيكسالهيكعضوهيئتمديره
برابربا300كارگر

بررس�يهاي»جوان«نش�انميدهدركوردپرداختبيش�ترين
پاداشدرطولنيمقرنفعاليتبورساوراقبهادارتهرانتوس�ط
شركتفروس�يليسايرانباپرداختيکميلياردو700ميليون
تومانبهاعضايهيئتمديرهدرمجمعس�ال94زدهشدهاست.
بر اساس اطلاعات مندرج در س��امانه كدال، شركت فروسيليس ايران 
)سهامي عام(، بر اساس مصوبات مجمع عمومي ۹4 پاداش هيئت مديره 
را يك ميليارد و ۷4۸ ميليون و 6۰۰ هزار تومان در نظر گرفته است كه 
اين ميزان پاداش به اعضاي هيئت مديره در طول نيم قرن فعاليت بورس 
اوراق بهادار تهران بي نظير بوده اس��ت. پاداش هيئت مديره ش��ركت 
فروسيليس ايران )سهامي عام( در مجمع ۹4در حالي مبلغ ۱۷/4۸6 
ميليون ريال تصويب شده اس��ت كه اگر اين رقم را تقسيم بر هفت نفر 
عضو اصلي هيئت مديره كنيم به اين نتيجه مي رسيم كه هر يك از اعضا 
در اين سال علاوه بر دس��تمزد خود، حدود ۲5۰ ميليون تومان پاداش 
دريافت كرده است كه اين ميزان پاداش با حداقل دستمزد ۸۱۲ هزار 

توماني سال جاري بيش از 3۰۰ كارگر برابري مي كند. 
در حقيقت پاداش ۲5۰ ميليوني هري��ك از اعضاي هيئت مديره اين 
شركت بورسي در مجمع س��ال ۹4 آن با دستمزد ۲5 سال يك كارگر 
برابري مي كند كه به واقع فاصله بسيار ناعادلانه اي است. به نظر مي رسد 
س��ازمان امور مالياتي بايد به پاداش هاي نجومي شركت هاي بورسي 
ورود كند و از آنجا كه اين شركت ها در فضاي كسب و كار ايران عملكرد 
داش��ته اند و س��ود هاي نجومي كس��ب كرده اند، عادلانه آن است كه 
پاداش هاي فوق نجومي برخي از شركت هاي بورسي كه فقط به اعضاي 

هيئت مديره شركت ها مي رسد ورود كرده و ماليات دريافت كند. 
گفتني است طبق اطلاعات مندرج در سامانه كدال، عمده سهام شركتي 
كه بيشترين پاداش را در طول تاريخ فعاليت بورس ايران پرداخت كرده 
است، متعلق به يك خانواده است كه انحصار صنعت فروسيليس دست اين 
خانواده است و پرداخت سود نجومي به درستي گوياي وضعيت انحصار 
در اين صنعت است. به نظر مي رسد درغياب سازمان هاي نظارتي همچون 
شوراي رقابت شركت هايي چون فروسيليس ايران توانسته اند به سودها 
و پاداش هاي نجومي دس��ت پيدا كنند، جالب آنكه پاداش پرداختي اين 
شركت از پاداش پرداختي بزرگ ترين بانك هاي خصوصي كشور هم بيشتر 
است و شايد پاداش پرداختي شركت فروسيليس در مجمع ۹4 به اعضاي 
هيئت مديره اش با پاداش دو بانك خصوصي برابري كند. از آنجا كه شركت 
مورد اشاره در اين مقال سهامي عام و داراي سهامداران جزء است، حقوق 

سهامداران جزء توسط شوراي رقابت بايد مورد بررسي قرار گيرد.    
----------------------------------------------------- 

آشفتهبازارشستا
باحكمعليربيعيوزيركاروتعاون،عليعبدالعليزادهبهعنوان
رئيسهيئتمدي�رهس�رمايهگذاريتأميناجتماعي)شس�تا(
وس�يدرضانوروززادهمديرعام�لاينهلدينگاقتصاديش�د،
بدينترتيبدرطولسهسالاخيرشستاپنجمديرعاملبهخود
ديدهاستكهنشانازآشفتگيس�ازمانتأميناجتماعياست.
سيدرضا نوروززاده از متحصنان مجلس ششم و عضو شوراي مركزي 
حزب اعتماد ملي پيش از اين به عنوان رئيس هيئت عامل س��ازمان 
گسترش و نوس��ازي صنايع ايران مش��غول به خدمت بود كه پس از 
جنجال درباره فروش شركت سايپا به رغم حمايت اسحاق جهانگيري 
بركنار شد. عبدالعلي زاده از اعضاي حزب مشاركت و وزير مسكن دولت 
خاتمي است كه در سه سال گذشته انتقادات شديدي نسبت به عدم 
به كارگيري اصلاح طلبان در بدنه دولت داشته است. بررسي ها نشان 
مي دهد اغلب شركت ها با افت عملكرد روبه رو شدند و علي ربيعي در 
دو سال گذشته پنج مديرعامل را در شستا به كار گمارده و تغيير داده 
است. در اواخر دولت قبل كل سازمان تأمين اجتماعي زير نظر وزارت 
كار رفت، بدين ترتيب تمام زيرشاخه هاي تأمين اجتماعي دولتي به 
شمار مي آيد اما مديران اين مجموعه به نوعي هنوز بر اساس قوانين 
گذشته كه نهادي غيردولتي به شمار مي آمدند در حال اداره سيستم 
هستند. به طور نمونه در همين س��ال ۹4اغلب شركت هاي مجموعه 
شستا كه بيش از صدها شركت است دهها ميليون فقط پاداش گرفتند 

كه مغاير با عدالت است.
-----------------------------------------------------
شيوهجديددرآمدزاييدربازارموبايل

بابناش�دنپاس�اژهايلوك�سوش�يکموباي�لدرته�رانبه
هماناندازهني�زنوعجديدت�ريازدرآمدزاييدراي�نمراكزبه
وجودآمدهاس�تونهادهاينظارتينيزبيتوجهبهاينمس�ائل
گوي�اراهراب�رايفروش�ندگانونمايندگيه�اهم�واركردهاند.
به گزارش »جوان«، روبه روي پاساژ علاءالدين چندي پيش پاساژ شيكي 
به نام مركز خريد چارسو بنا شد كه بر خلاف رقيب خود، بسيار شيك و 
لوكس است. مغازه هاي بزرگ و نمايندگي هاي فراوان با عناوين مختلف 
اما با اين حال نحوه درآمدزايي آنها نيز در نوع خود جالب است. در يكي 
از اين روش ها براي تعويض گوشي تلفن همراه قيمت ها دستكاري شده 

تا سود فروشنده افزايش يابد. 
يكي از مراجعه كنندگان به نمايندگي مه تل در پاساژ چارسو مي گويد: 
»در طبقه اول اين پاساژ مغازه اي شيك وجود داشت كه نظرم را جلب 
كرد. پس از پرس و جو گوشي آيفون مشكي رنگي را به قيمت ۲ ميليون 
و ۸۰۰ هزار تومان خريد كردم و با فروش��نده طي كردم گوش��ي را باز 

نمي كنم و ممكن است براي تعويض با مدل ديگري مراجعه كنم.«
وي ادامه داد: چند روز پس از اين خريد به اين مغازه مراجعه كردم اما 
قبل از آن با مغازه تماس گرفتم و قيمت گوشي خريداري شده را جويا 
شدم كه رقم ۲ ميليون و ۸۲۰ هزار تومان را اعلام كرد. به اين نمايندگي 
مراجعه كردم و گوشي آيفون سيكس پلاس را انتخاب كردم كه رقمي 
بالاتر از قيمت هاي روز را اعلام كرد. با اين حال قبول كردم اما فروشنده 
ادعا كرد قيمت گوشي خريداري ش��ده ۱5۰ هزار تومان افت داشته و 

۲ ميليون و 65۰ هزار تومان است!«
اين مراجعه كننده با بيان اينكه خود فروشنده در تماس تلفني قيمت 
گوش��ي را ۲ ميليون و ۸۲۰ هزار اعلام كرده بود، گف��ت: با اين وجود 
فروش��نده گفت كه اين قيمت ها بر اساس قيمت س��ايت مركزي مه 
تل است و نمي تواند مبلغ ۱5۰ هزار تومان را كسر نكند. او به موضوع 
فاكتور و عدم امكان جابه جايي اشاره كرد در حالي كه با ديگر فروشنده 

نا هماهنگ بود ولي در نهايت هيچ يك از موارد فوق را نپذيرفتند.«
بر اساس گفته هاي فروشنده قيمت آيفون پلاس 64 گيگ 3 ميليون 
و ۲۰۰ هزار تومان است در حالي كه س��ايت رسمي مه تل قيمت اين 
گوش��ي را ۲ ميليون و ۷5۰ هزار تومان قيد كرده اس��ت. در واقع اين 
نمايندگي بابت تعويض يك گوش��ي بيش از 5۰۰ هزار تومان س��ود 

مي كند و به شيوه جديدي از درآمدزايي دست يافته است!

طبقابلاغيهبانکمرك�زيتماميبانکهااعم
ازدولت�ي،نيمهدولتيوخصوص�يازاينپس
موظفن�دصورته�ايمال�يخودراب�افرمت
جديدتهيهكنندكهدراي�نفرمتبايدميزان
دريافتيمديرانارشددرجش�ود،دراينبين
بايدديدبانکهايتماماًدولت�يونيمهدولتي
ازاي�نپ�سهمچ�ونبانکه�ايخصوص�ي
صورتهايماليخودرادراختيارعموممردم
جامعهقرارميدهنديااينكههمچونگذشته
مجامعاينش�ركتهابهش�كلتش�ريفاتيو
كام�لًاچ�راغخام�وشبرگ�زارخواهدش�د.
به گزارش »جوان«، در پي جنجالي كه در كشور بر 
سر حقوق هاي نجومي و پاداش هاي نجومي مديران 
دولتي و نهادهاي وابسته به دولت به راه افتاده است، 
رئيس پژوهش��كده پولي و بانكي بانك مركزي در 
جمع خبرنگاران از اع��لام درآمد مديران و هيئت 
مديره بانك ها براس��اس فرمت جديد صورت هاي 
مالي بانك ها خبر داد و گف��ت: بانك مركزي فرم 
جديد صورت ه��اي مالي بانك ه��ا را در بهمن ماه 
سال گذش��ته به نظام بانكي ابلاغ كرده است. در 
حالي تيرماه س��ال جاري همچون سال هاي قبل 
اغلب مجامع بانك ها در كشور برگزار مي شود كه 
به ادعاي علي ديواندري، با ابلاغيه بانك مركزي، 
بانك ها موظفند صورت هاي مالي را با فرمت جديد 
تهيه كنند و بر اين اساس ميزان دريافتي مديران 

ارشد بانكي بايد در صورت هاي مالي درج شود. 
اين مقام مس��ئول با اش��اره ب��ه اينكه براس��اس 
اس��تانداردهاي جهاني درآم��د و دريافتي هيئت 
مديره بايد شفاف باش��د، بنابراين در فرمت جديد 
صورت هاي مالي اين امر ديده ش��ده است، گفت: 
اعلام درآمدها مخصوص دولت يا بخش خصوصي 
نيس��ت و هر بنگاه عمومي مانند بانك ه��ا بايد از 

شفافيت لازم برخوردار باشد. 
در اين ميان نكته حائز اهميت آن است كه تكليف 
بانك هاي كاملًا دولتي يا بانك هايي كه دولت سهم 
عمده اي از آنها را در اختيار دارد چيست و آيا خبري 
از دريافتي حقوق و پاداش اعضاي هيئت مديره به 

مردم مخابره خواهد شد يا خير؟
اگرچه صورت هاي مالي در دنيا از سال هاي گذشته 
استاندارد شده و تحت عنوان »IFRS« شناخته 
مي ش��ود اما به ادعاي ديواندري فرمت تهيه شده 
در ايران به طور كامل منطبق با »IFRS« نيست 
اما براساس آن بخش هاي اصلي صورت هاي مالي 
نظام بانكي مي تواند گزارش دهي ش��ود و مابقي 
نيز نيازمند انجام اصلاح��ات در بخش هاي ديگر 
نظير نظام مالياتي اس��ت كه امري زمانبر اس��ت، 
بدين ترتيب به نظر مي رس��د بانك مركزي زبان 
گزارش��گري بومي را براي خود برگزيده است كه 
بايد ديد اين نوع گزارش��گري در آينده به سود يا 
ضرر كشور تمام مي شود. از س��وي ديگر اگر چه 
ديواندري بيان داش��ته كه تبعيت از صورت هاي 
مالي جديد و اعلام درآمد مديران ارشد بانك ها 
مخصوص تمامي بانك ها در كشور است، اما بايد 
ديد بانك هاي دولتي يا بانك هايي كه دولت در آنها 
سهم قابل ملاحظه  اي دارد از بخشنامه صورت هاي 
مالي جديد و اعلام درآمد و پاداش هاي مديران 

ارشد تبعيت خواهند كرد يا خير؟
حقيقت آن است كه طي سال هاي گذشته مجامع 
بانك ها و اغلب شركت هاي دولتي و وابسته به دولت 
به شكل غيرشفاف، پنهان و تشريفاتي برگزار شده 
است، به طوري كه اطلاعات خروجي از اين مجامع 
به انتش��ار يك خبر كوچك توسط روابط عمومي 

بانك هاي دولتي تقليل يافته است. 
حال ديواندري مدعي اس��ت بانك هاي دولتي و 
نيمه دولتي و خصوصي بايد صورت هاي مالي خود 
اعم از سود و زيان، ترازنامه و... را طبق بخشنامه 
جديد بان��ك مركزي تهيه كنند ك��ه اگر چنين 
امري اتفاق بيفت��د به واقع انق��لاب عظيمي در 
بانك هاي دولتي و نيمه دولت��ي به وقوع خواهد 
پيوست و علاوه بر شفاف س��ازي در اين بنگاه ها 
مردم مي توانند با ملاحظه صورت هاي مالي اين 
شركت هاي دولتي ميزان دريافتي مديران ارشد، 
عملكرد آنها و نحوه مديريت اموال و دارايي هاي 
دولتي كه همانا بيت المال اس��ت را مورد رصد و 

ارزيابي قرار دهند. 
5بانکتماماًدولتيفيشحقوقي

منتشركنند
گفتني است هم اكنون پنج بانك تماماً دولتي به 
نام هاي ملی، توسعه صادرات، مسكن، صنعت و 
معدن و كشاورزي در كشور داريم كه جا داشت 
در جريان توفاني كه در كشور با عنوان حقوق هاي 
نجومي مديران دولتي به راه افتاد مديران عامل 
و همچنين هيئت مدي��ره و همچنين مديران و 
هيئت مديره هاي شركت هاي زيرمجموعه اين 
بانك ها كه تماماً در كل مجموعه دولتي به شمار 
مي روند، فيش هاي حقوقي خ��ود را براي تنوير 

افكار عمومي منتشر كنند. 
اگر چه در جريان صورت ه��اي مالي جديد تمامي 
بانك ها به گفته رئيس پژوهش��كده پولي و بانكي 
بانك مركزي، همه بانك ها موظف هستند ميزان 
دريافتي مديران ارشد خود را در اين صورت ها قيد 
كنند اما بهتر است تا برگزاري مجمع خود مديران 
بانك ها اين كار را انجام دهند. از آنجا كه بانك هاي 
نيمه دولتي ياخصوصي مدعي هستند به نوعي تحت 
لواي قانون تجارت فعاليت دارند و نه محاس��بات 
عمومي، از اين رو الزامي در انتش��ار فيش حقوقي 
مديران خود نمي بينند، افكار عمومي هفته هاست 
در انتظار انتش��ار فيش حقوقي مديران بانك هاي 
تمام دولتي ملی، توسعه صادرات، مسكن، كشاورزي 
و صنعت و معدن هستند تا ببينند مديران ارشد اين 
بانك ها چقدر دريافتي دارند و براين اساس عملكرد 

آنها را نيز مورد ارزيابي قرار دهند. 
گفتني اس��ت بانك هاي دولتي زي��ر نظر وزارت 
اقتصاد و دارايي هستند و مديران عامل و اعضاي 
هيئت مديره اي��ن بانك ها از س��وي وزير اقتصاد 
منصوب مي شود، حال با توجه به آنكه اين بانك ها 
دولتي هستند و فياض ش��جاعي دادستان ديوان 
محاس��بات طي هفته هاي اخير طي مصاحبه اي 
گفت كه فيش هاي حقوقی مدي��ران و كاركنان 
از مصاديق اس��ناد طبقه بندي ش��ده، محسوب 
نمي ش��ود و وظيفه قانوني دس��تگاه هاي نظارتي 

و حقوق ش��هروندي و حق نظ��ارت عامه مردم بر 
عملكرد مديران و مس��ئولان ايجاب مي كند كه 
امكان دسترس��ي ب��ه فيش ها براي همه ميس��ر 
باشد، مردم و افكار عمومي در انتظار افشاي فيش 
حقوقی مديران عامل بانك هاي تماماً دولتي ملی، 
توس��عه صادرات، مسكن، كش��اورزي و صنعت و 
معدن هستند. از س��وي ديگر با توجه به اينكه در 
س��ال اقتصاد مقاومتي، اقدام و عمل قرار داريم و 
تكاليف س��خت و مهمي ب��ر دوش اين بانك هاي 
تخصصي نهاده شده است، از اين رو انتظار مي رود 
بانك هاي دولتي علاوه بر تبعيت از چارچوب ها و 
قوانين و مقررات دولتي، شايسته سالاري در نظام 
مديريتي را در دستور كار خود قرار دهند كه انتشار 
صورت هاي مالي جديد اين بانك ها در سال جاري 
به خوبي مي تواند گوياي عملك��رد اين بانك ها و 

مديران آنها در حوزه تخصصي آنها باشد. 
اميد مي رود وزير اقتصاد كه خود از كارشناسان 
و اس��اتيد دانش��گاه اس��ت، مديران بانك هاي 
دولتي را تحت نظارت جدي، حرفه اي، روزآمد 
و مستمر خود قرار دهد تا اين بانك هاي دولتي 
در تمامي فعاليت هاي خود اعم از ارائه حقوق و 
دستمزد به مديران، ارائه تسهيلات و... چارچوب 
سياس��ت هاي كلي اقتصاد مقاومت��ي و اهداف 

والاي نظام را مدنظر قرار دهند. 
به طور نمونه بانك توس��عه ص��ادرات كه همانا از 
نامش مشخص اس��ت وظيفه تأمين مالي بخش 
صادرات كالا و به ويژه صادرات غيرنفتي را برعهده 
دارد، پيش��ران رش��د صادرات غيرنفتي كشور و 
رهايي اقتصاد از نفت به شمار مي رود و بايد در سال 
جاري علاوه بر رعايت قوانين دولتي در پرداخت 
حقوق و دس��تمزد به مديران ب��ا هدايت صحيح 
منابع به حوزه صادرات كالاهاي غيرنفتي در پايان 
سال ۹5 آمارصادرات كالاهاي غيرنفتي را تا مرز 

۷۰ميليارد دلار افزايش دهد. 
رهبرانقلاب:موضوعحقوقهاينجومي

بهصورتجديپيگيريشود
در اين بين در ش��رايطي افكار عموم��ي در انتظار 
صورت هاي جديد مال��ي بانك ها ب��راي اطلاع از 
دريافتي مديران ارشد بانكي است كه رهبر معظم 
انقلاب اسلامي نيز در ديدار رمضاني رئيس جمهور 
و اعضاي هيئ��ت دولت با ايش��ان، درباره ماجراي 
فيش هاي حقوقي نجومي تذكرات صريحي دادند. 
ايشان تأكيد كردند: موضوع حقوق هاي نجومي، در 
واقع هجوم به ارزش هاست اما همه بدانند كه اين 
موضوع از استثناهاست و اكثر مديران دستگاه ها، 
انسان هاي پاكدست هستند، اما همين تعداد كم نيز 

خيلي بد است و بايد حتماً با آن برخورد شود. 
ايشان با اشاره به دس��تور رئيس جمهور به معاون 
اول براي پيگيري موضوع خاطرنشان كردند: اين 
موضوع نبايد شامل مرور زمان شود بلكه بايد حتماً 
به صورت جدي پيگيري و نتيجه آن به اطلاع مردم 
رسانده ش��ود. تأكيد ويژه رهبر انقلاب بر پيگيري 
قاطع موض��وع حقوق هاي نجومي، با افش��اگري 
معاون اول قوه قضائيه همراه ش��د ب��ه طوري كه 
غلامحسين محس��ني اژه اي، در برنامه تلويزيوني 
به صراحت از مديري با دريافتي 5۷ ميليون تومان 
در ماه اشاره كرد. حال با توجه به تأكيد صريح رهبر 
انقلاب بر برخورد قاطع با اين پديده و اينكه »اين 
موضوع نبايد شامل مرور زمان شود« و از سوي ديگر 
مشخص بودن مديران دريافت كننده حقوق هاي 
نجومي، افكار عمومي بي صبرانه منتظر بركناري 

مديران متخلف در اين ماجراست.

وزي�رنفتاحتم�اللغوطرح�يكهمجل�سنه�مدرآخرين
هفتههايفعالي�تخوددرم�وردادامهاس�تفادهازس�امانه
س�وختبنزينودونرخيكردنبنزينرابهتصويبرسانده
بودقويدانس�تودراينبارهاظهاركرد:م�ااحتمالاًدربحث
اصلاحبودجهتقاضايحذفاينط�رحرابهمجلسميدهيم.
بيژن نامدار زنگنه درگفت و گو با ايس��نا، با تأكي��د بر لازم نبودن 
استفاده ازكارت سوخت در مورد بنزين، عنوان كرد: نكته جالب اين 
است كه سال گذشته در زمان مش��ابه ما از كارت سوخت و بنزين 
سهميه اي استفاده مي كرديم كه الان هيچ كدام از آنها را نداريم و 
در اين مدت نيز گفته مي ش��ود كه يك ميليون خودرو به سامانه 
حمل و نقل كشور اضافه شده است و اين در حالي است كه تنها ۱/۷ 
درصد مصرف بنزين رشد پيداكرده است و اين آمار به اين معناست 
كه مردم به صورت معقول بنزين مصرف مي كنند و كارت سوخت 

هيچ گونه تأثيري در كنترل مصرف سوخت ندارد. 
وي با انتقاد از اينكه چنين لايحه هايي تنها موجب آزار رساندن به 
مردم مي ش��ود تأكيد كرد چرا ما مي خواهيم مردم را اذيت كنيم؟ 

اين براي مردمي كه مصرف معقول دارند نوعي آزار است كه بگوييم 
حتماً با كارت سوخت بنزين مصرف كنند، چراكه به طور متوسط 

مردم از 6۰ ليتر نيز بيشتر مصرف نمي كنند. 
زنگنه ادام��ه داد: برخي مي گويند م��ا مي خواهي��م از اين كارت 
س��وخت ها براي دريافت اطلاعات اس��تفاده كنيم. ما طي سال ها 
استفاده از سامانه سوخت ميليون ها اطلاعات جمع آوري كرده ايم 

اما از كدام يك از آنها تا كنون استفاده اي كرده ايم؟
وزير نفت تصريح كرد: بهتر است يك چيز به شما بگويم، كاري كه 
هيچ كس در دنيا انجام نمي دهد و تنها ما انجام مي دهيم را بايد به 
آن شك كنيم و بر عكس كاري كه در همه جاي دنيا انجام مي شود 
را اگر انجام نداديم نيز بايد به آن ش��ك كنيم. هيچ كس در دنيا از 
سامانه هوشمند سوخت استفاده نكرده است، البته زماني اثر داشت، 
اما تمام شده است. وي با اش��اره به اينكه به استفاده از اين سامانه 
در مورد گازوئيل اصرار دارد، خاطر نشان كرد: از زماني كه از طرح 
پيمايش در حوزه گازوئيل استفاده كرده ايم، بين ۱۲ تا ۱5 درصد 
مصرف اين حامل انرژي كم شده اس��ت كه اين به معناي كاهش 

قاچاق در اين حوزه است. زنگنه ادامه داد: فعلًا براي تحويل سوخت 
از بارنامه استفاده مي كنيم، اما بعد از اين به پيمايش با GPS تبديل 

مي شود. اما بايد حمل و نقل داخل شهر را نيز اصلاح كنيم. 
وزير نفت در ادامه با اشاره به اينكه در صورت عدم تغيير لايحه دو نرخي 
شدن سوخت س��قف مصرف با نرخ اول را روي ۱5۰ ليتر در ماه قرار 
خواهند داد، گفت: در اين صورت ديگر نيازي به استفاده از بنزين با نرخ 
دوم نيست. به نظر من اجبار به استفاده از كارت سوخت باعث مي شود 
اين كارت به ابزاري براي معامله تبديل شود. وي تصريح كرد: دو قيمتي 
شدن سوخت معادل فساد است و من معتقدم از اين راه چيزي نصيب 
دولت نمي شود. زنگنه درباره تغيير قيمت س��وخت در طرح اصلاح 
بودجه گفت: تصميم گيري در اين مورد بر عهده دولت است. وزير نفت 
همچنين درباره تعامل وزارت نفت با كميسيون انرژي مجلس دهم 
عنوان كرد: اين كميس��يون به تازگي تشكيل شده است، اما نگاه من 
به آن مثبت است. اگرچه روابط ما با كميسيون انرژي در مجلس قبل 
نيز مثبت بود و تعاملات خوبي با هم داشتيم. اين كميسيون نيز بهتر 

خواهد بود و قطعاً تعاملات خوبي خواهيم داشت.

متوس�طقيم�تخري�دوف�روشي�کمتر
مربعزيربنايواحدمس�كونيمعاملهش�ده
ازطري�قبنگاهه�ايمعاملاتملكيش�هر
ته�راندرخردادم�اهس�الج�اري42/2
ميلي�ونري�البودك�هنس�بتبهم�اهقبل
وماهمش�ابهس�القبلبهترتيبب�هميزان
1/2و3/5درص�دافزاي�شنش�انميدهد.
به گ��زارش رواب��ط عموم��ي بان��ك مركزي، 
تحولات بازار مسكن شهر تهران در خرداد ماه 
سال۱3۹5 كه برگرفته از آمارهاي خام سامانه 
ثبت معاملات املاك و مستغلات كشور است، 
توسط اداره بررسي ها و سياست هاي اقتصادي 

بانك مركزي تهيه و منتشر شد. 
بر اساس اين گزارش، متوس��ط قيمت خريد و 
فروش يك متر مربع زيربناي واحد مس��كوني 
معامله شده از طريق بنگاه هاي معاملات ملكي 
ش��هر تهران در خردادماه س��ال ج��اري 4۲/۲ 
ميليون ريال بود كه نس��بت به م��اه قبل و ماه 
مشابه س��ال قبل به ترتيب به ميزان ۱/۲ و 3/5 
درصد افزايش نش��ان مي دهد. بيشترين رشد 
متوسط قيمت در اين ماه نس��بت به ماه مشابه 
س��ال قبل به منطقه ۱6 مع��ادل ۹/6 درصد و 
بيشترين كاهش قيمت به منطقه ۷ معادل 3/۹ 
درصد تعلق دارد. در سه ماهه نخست سال ۹5 

نيز تعداد معاملات آپارتمان هاي مسكوني شهر 
تهران بالغ بر 36/۹ هزار واحد مسكوني شد كه 
در مقايسه با مدت مشابه سال قبل 5/۹ درصد 
افزايش نش��ان مي دهد. در اين مدت متوس��ط 
قيمت يك مترمربع بناي واحد مسكوني معامله 
شده از طريق بنگاه هاي معاملات ملكي در شهر 
تهران 4۱/6 ميليون ريال بوده است كه نسبت 
به دوره مش��ابه س��ال قبل ۲/۷ درصد افزايش 

نشان مي دهد. 
در خرداد ماه سال ۱3۹5 شاخص كرايه مسكن 
اجاري در ش��هر تهران و در كل مناطق شهري 
نسبت به ماه مش��ابه س��ال قبل به ترتيب ۹/۷ 

و ۱۰/5 درصد رش��د نش��ان مي ده��د. ماهيت 
قراردادهاي اجاره مس��كن كه غالباً يك س��اله 
تنظيم مي گردند و نيز اثرپذيري شاخص اجاره 
بهاي مسكن از سياست هاي كنترل و مهار تورم، 
سبب تغيير متناس��ب اجاره بها با تحولات نرخ 

تورم در كشور شده است. 
حجم معاملات و متوس��ط قيمت يك متر مربع 
واحد مس��كوني در خرداد ماه س��ال ۱3۹5 به 
ترتيب معادل۱5/ 5 هزار واحد مسكوني و 4۲/۲ 
ميليون ريال بود كه نسبت به ماه مشابه سال قبل 
از آن به ترتيب به ميزان ۰/6 درصد كاهش و 3/5 

درصد افزايش نشان مي دهد.

وزيرنفت:دولتپيشنهادتكنرخيشدنبنزينرابهمجلسميبرد

رشد3/5درصديقيمتمسكندرخردادنسبتبهسالقبل

فروشبيشترباندادنجوايزتبليغاتي!
همكاريبانكشهرومجتمعتجاريكوروش

برايندادنجايزه
آق�اي»ف«ط�يمراجعهب�هروزنام�ه»ج�وان«وارائ�همدارك
خ�ودمدع�ياس�تبرن�دهخ�ودرويپ�ژودرجش�نواره
مجتم�عتج�اريك�وروشش�دهول�يط�يتوافق�يك�هب�ا
بانکش�هركردهان�داي�نخ�ودروراب�هويتحوي�لندادهاند.
به گزارش »جوان« در حالي اين مجتمع پرحاشيه تجاري بار ديگر در عيد 
فطر نيز قرار است كاري مشابه انجام بدهد كه جايزه دوره قبل خود را به 
برنده قبلي نداده است. بنابر اين گزارش با استفاده از اعلام نام فرد برنده 
شده هم مجتمع تجاري كوروش و هم بانك شهر به اهداف تعريف شده 
تبليغاتي خود رس��يده اند ولي حاضر نيستند خودرويي كه با آن فروش 
بيشتر مجتمع تجاري محقق و از طريق دستگاه هاي كارتخوان بانك شهر 

پول هاي زيادي در بانك شهر جمع شده را به برنده اش بدهند. 
فرد برنده كه براس��اس فيلم هاي موجود در روز مراسم نام وي برده شده 
اس��ت درباره اين موضوع به خبرنگار »جوان« گفت:  به اصرار همسرم و 
صرفاً به دليل شركت در مراس��م قرعه كشي به مجتمع كوروش رفته در 
حالي كه مي دانسته خريد طلا از اين مجتمع به مراتب گران تر از بازارهاي 
ديگر برايش تمام مي شود. وي مي افزايد: پس از خريد و اصرار من كه از 
پايانه فروش بانك شهر استفاده شود، طلا فروش رسيدي با شماره ترمينال 
بانك شهر به من داد كه آن را به صندوق انداختم و بعد از كلي تبليغ و درج 
نام من در بنرها و استفاده از كار تبليغاتي كه خريد از اين مجتمع، آن هم 
از طريق كارتخوان شما را در قرعه كشي برنده مي كند، جايزه به من تعلق 
نگرفت. آنها مدعي هس��تند اين خريد از طريق پايانه فروش بانك شهر 
صورت نگرفته در حالي كه طبق توافق فروش��گاه هاي مجتمع كوروش 
و بانك ش��هر و نيز اصرار من مبني بر خريد چند ميليوني از طلافروشي 
از طريق پايان��ه بانك مذكور چنين چيزي تقريباً غيرممكن اس��ت مگر 
آنكه تباني اي ميان فروشگاه مذكور، مجتمع كوروش و بانك شهر براي 
نپرداختن جوايز وجود داشته باش��د. گفتني است مدارك ايشان جهت 

 پيگيري بانك شهر و مجتمع كوروش در دفتر روزنامه موجود است. 

سازوكارهايوزارتجهادكشاورزي
برايتأمينشكرخامكارخانههايتصفيهشكر
كارخانههايتصفيهش�كرازطري�قس�ازوكارهايوزارتجهاد
كش�اورزيميتوانندش�كرخامموردنيازخ�ودراتأمينكنند.
به گزارش پايگاه اطلاع رساني وزارت جهاد كشاورزي، در پي انتساب 
وقفه توليد برخي كارخانه هاي تصفيه شكر به اعمال سياست ممنوعيت 
واردات شكر از سوي وزارت جهاد كشاورزي در برخي رسانه ها، مدير 
كل دفتر مقررات و استانداردهاي بازرگاني وزارتخانه با اعلام اين مطلب 
گفت: كارخانه هاي تصفيه شكر از محل ظرفيت ورود موقت مي توانند 
با هماهنگي گمرك، شكر خام تهيه كرده و پس از تصفيه به كشورهاي 
ديگر صادر كنند. سيد جمال مدرسي افزود: وزارت جهاد كشاورزي به 
منظور حمايت از كارخانه هاي تصفيه شكر از سال گذشته اجازه ورود 
موقت شكر خام براي تصفيه و صادرات مجدد، مشروط بر عدم توزيع 
آن در بازارهاي داخلي را داده است. مدرس��ي با اشاره به يكي ديگر از 
ساز و  كارهاي وزارتخانه در حمايت از كارخانه هاي تصفيه شكر، اظهار 
داشت: هر ساله مقداري شكر براي تأمين ذخاير راهبردي توسط شركت 
بازرگاني دولتي ايران وارد و ذخيره سازي مي شود كه براي حمايت از 
كارخانه هاي تصفيه شكر، وزارت جهاد كشاورزي مقرر كرد اين شكر 
به صورت خام وارد و بين اين كارخانه ها بر اساس ظرفيت شان توزيع و 

شكر تصفيه شده به شركت بازرگاني دولتي تحويل داده مي شود. 
وي خاطر نشان كرد: كارخانه تصفيه شكر خام و قند سازي كرج، سال 
گذشته 3۰ هزار تن شكر خام از شركت بازرگاني دولتي دريافت كرده 
است. مدرس��ي تصريح كرد: ما طي نامه اي از انجمن تصفيه كنندگان 
شكر خواسته ايم اين كارخانه ها را بر اساس ظرفيت پروانه شان به انجمن 
صنفي قند و شكر معرفي كند تا ش��كر خام مورد نياز خود را ماهانه از 
كارخانه هاي قند و شكر تأمين كنند. وي با بيان اينكه به منظور حمايت 
از توليد داخلي از سال ۹3 تنها كارخانه هاي قند و شكري كه محصولات 
چغندرقند و نيشكر كشاورزان را خريداري مي كنند به تناسب خريد 
مجاز به واردات شكر هستند، گفت: كارخانه هاي تصفيه شكر مجاز به 

واردات شكر سفيد نيستند.
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